
Kommunestyres behandling av sak 60/2022 i møte den 14.12.2022: 

Behandling  

Anne Berit Lein (SP) fremmet følgende alternative forslag på vegne av SP, V og Morten Resve (UAVH): 

1. Steinkjer kommunes Årsbudsjett for 2023 / Økonomiplan 2023-2026 inkludert 
hovedoversiktene bevilgningsoversikt drift, bevilgning-drift, bevilgningsoversikt investering 
og bevilgning-investering vedtas i samsvar med kommunedirektørens forslag datert 
02.11.2022, med tillegg, endringer og føringer som framgår av punktene 2 – 4 nedenfor. 

2. Steinkjer kommune må møte de økonomiske og samfunnspolitiske utfordringene på flere 
måter. Kommunedirektøren har lagt fram et budsjett- og økonomiplanforslag med mål om at 
kommunen må skape trygghet for innbyggerne og de grunnleggende tjenestene ved å sørge 
for en bærekraftig økonomi. Dette er både ansvarlig og nødvendig. Vi må løse oppgavene på 
et lavere driftsnivå, vi må løse oppgavene på nye måter. Det primære målet er nå å få 
kontroll på økonomien. 
  

Skal kommunen utvikle seg til å bli en ledende kommune med vekst og framtidsretta utvikling, er 
det avgjørende at kommunen også har en tydelig langsiktig vekstfilosofi, som bygger på 
samfunnsdelen, regional næringsstrategi og temaplan næring. Vi skal styre både mot 
økonomiske og samfunnspolitiske mål. Budsjettforslaget har nå som sitt primære mål å trygge 
økonomien, det er naturlig med den situasjonen kommunen står i. En bærekraftig økonomi er et 
av de viktigste virkemidlene for å skape rom for utvikling. Det er en tråd gjennom 
budsjettforslaget som peker mot en bærekraftig økonomi.  
  
Det er lite rom for å foreslå endringer i kommunedirektørens budsjettforslag. Kommunestyret vil 
likevel sikre en desentralisert skolestruktur, men er åpen for nye måter å organisere 
Steinkjerskolene på.  
  
Kommunestyret vil videre legge til rette for at vi ikke reduserer muligheten for at alle kan stå i 
arbeid. Vi trenger alles hender og hoder i arbeidslivet i årene framover. Det er både verdiskaping 
og god helse i å stå i arbeid. 

Parallelt med prioriteringen av å få økonomisk kontroll, igangsetter kommunestyret to utviklings-
arbeider i 2023:  

1. En god Steinkjerskole 
2. Vekst i VEST 

  
1. Et forsterket langsiktig og involverende utviklingsarbeid - en god Steinkjerskole 

Kvalitet skal prege all offentlig tjenesteyting. Skal kommunen levere bedre tjenester og 
resultater må dette gis større oppmerksomhet. Med utgangspunkt i Kvalitetsmeldinga for 
skole og nylig gjennomført Dialogmøte mellom administrativ og politisk skoleledelse er det 
strategisk viktig for Steinkjer kommune å løfte et forsterket langsiktig utviklingsarbeid med 
mål om å øke kvaliteten i skolen. På enkelte områder ligger vi 2-3 år bak skoler vi bør 
sammenligne oss med. Å vokse opp i Steinkjer skal innebære at du gis de beste mulighetene 
for å lykkes videre i livet. Vi har mange nye skolebygninger, – nå skal vi gjennom et 
involverende utviklingsarbeid løfte innholdet i skolen. Kommunestyret vil legge til rette for et 
skoleløft, – vi må både som skoleeier og Steinkjersamfunn strekke oss etter at vi skal gi våre 
elever det beste grunnlaget for videre utvikling i livet. Mye i kommunedirektørens forslag 
peker også i denne retning, kommunestyret ønsker å forsterke dette. Dette må ikke minst ses 
i sammenheng med oppvekstreformen, og målet om å få flere støttefunksjoner ut i skolene. 
  



Utviklingsarbeidet for en enda bedre STEINKJERSKOLE må baseres på en forsterking av 
allerede påstartet utviklingsarbeid, jf bl.a. DEKOM-prosjektet som Beitstad, Kvam, Binde og 
Steinkjer skole er en del av.  Det må bl.a. settes felles og tydeligere mål og retning for 
Steinkjerskolene, mer felles ressursbruk (merkantilt, skoleledelse, rådgiver og 
utviklingskoordinator), tydeligere skoleeier, både politisk og administrativt, dialogmøter 2 
ganger i året, og representanter for bolystgruppene inviteres inn i dialogmøtet. 
  

2. Næringsaktiv kommune og «Vekst i Vest» 
Kommunestyret vedtok i desember 2021 at det skal lages en Vekststrategi næring. Innherred 
regionråd har nylig vedtatt regional næringsstrategi, og formannskapet sender nå i desember 
Steinkjer sin temaplan næring (vekststrategien) på høring. Planprogrammet for arealdelen 
sendes også nå på høring, og reguleringsplanene for Malm Industripark og nytt næringsareal 
på Asphaugen blir også straks sendt på høring. Næringsareal er "grunnmuren" i all videre 
industriell utvikling i kommunen, og framdrift på disse prosessene må gis maksimal prioritet. 
  
Det skjer svært mye bra industriutvikling vest i kommunen, både i Malm og Follafoss, og 
mere i Steinkjer vest er på gang. Det foregår parallelt en debatt om det var riktig å slå 
sammen Verran og Steinkjer. Prosjektet «Vekst i Vest» skal ikke drøfte dette, men løfte 
hvordan kommunen, næringsliv og frivillige på en god måte sammen kan utvikle og styrke 
vestdelen av Steinkjer ytterligere bl.a. med utgangspunkt i industriutviklingen som foregår. 
Kommunestyret mener det er naturlig at Malm og Follafoss da ses i sammenheng som ett 
tyngre satsingsområde. De har mye felles, blant anna er begge lokalsamfunna tufta på en 
industrikultur som er utvikla gjennom mer enn hundre år. De siste årene har det blitt skapt et 
betydelig antall nye arbeidsplasser. I dag dreier ny industriell vekst seg om synergier mellom 
ulike industrielle tiltak. Gjennom flere industrivirksomheter og bedriftsetableringer er det 
også økt interesse for ytterligere utvikling og flere etableringer. Kommunestyret ønsker 
gjennom et tett samarbeid med næringslivet en aktiv tilrettelegging for boligbygging, 
infrastruktur og attraktivitet med mål om å øke folketallet og sikre barnehager og skoler. 
Derfor lanseres Prosjektet «Vekst i VEST» i et samarbeid med næringslivet i Malm og 
Follafoss. Fylkeskommunen inviteres inn i prosjektet. 

Begge de foreslåtte prosjektene har som felles mål å fremme vekst og positiv utvikling, men 
på forskjellige måter og i ulike formater. Det skal settes konkrete og realistiske mål for 
utviklingsarbeidet.  

Organisering av utviklingsprosjektene/-arbeidene 

a. De to utviklingsprosjektene/-arbeidene utvikles og planlegges parallelt og innholdet skal 
være klart for videre arbeid i løpet av første kvartal 2023.  

b. Representanter fra henholdsvis rektorkollegiet og næringslivet er referansegruppe i 
utviklingen av innholdet i prosjektene/arbeidene.  

c. Det kan hentes inn ekstern kompetanse og erfaringer i arbeidet.  
d. Prosjektene vedtas av kommunestyret. Det er viktig at begge prosjektene er forankret 

politisk og administrativt/faglig.  
e. Gjennomføringen av prosjektene/arbeidene skal skje gjennom involverende prosesser. 
f. Prosjektene/arbeidet skal rapportere om status undervegs, samt evalueres. 

  
  

3. Det gjøres følgende endringer i kommunedirektørens forslag til driftsbudsjett (kroner): 
  2023 2024 2025 2026 
Nye tiltak         
Ikke reduksjon VTA   1 200 1 200 1 200 



Bilhold dagtilbud 400 400 400 400 
Folla skole 1000 2500 2500 2500 
Henning skole 1400 3500 3500 3500 
Ogndal skole 1200 3000 3000 3000 
Lærlinger, 1. år, jf verbalpunkt 180       
Samfunnshus 200 200 200 200 
Redusere privatisering av kommunale veger 300 300 300 300 
Prosjekt Vekst VEST 500 500 500   
Prosjekt En god Steinkjerskole 550 550     
Gratis SFO (12 timer) 2. trinn fra høsten 2023, jf 
statsbudsjettet 

3027 6660 6660 6660 

Økt barnetillegg kvalifiseringsprogrammet, jf 
statsbudsjettet 

38 41 41 41 

Sum 8 795 18 851 18 301 17 801 
          
Inndekning         
Reduksjon i politisk område 200 100 100 100 
Ikke forsøk skolemat 100 200 200 200 
Eiendomsskatt ihht eiendomskattesaken, stipulert 
skatteinngang på 92 mill og behov for 
klagesaksbehandling først og fremst i 2023 

1000 2500 2500 2500 

Økt eiendomsskatt næring fra 4,5-5,5 promille i 2023, 
til 6 promille i 2024 (Steinkjer har 6 og Verran 7 i dag) 

5100 7650 7650 7650 

Lik styrking av kommunalt basistilskudd i perioden     1100 1100 
Fra omstillingsfond barnehage (dispfond) til 
Skoleprosjekt 

550 550     

Reduksjon merkantilt/administrativt oppvekst   700 700 700 
Økning rammetilskudd, jf. statsbudsjettet 3065 6701 6701 6701 
          
          
Sum 10 015 18 401 18 951 18 951 
Redusert bruk av dispfond 1 220 -450 650 1 150 
          
Kommunedirekøtrens bruk av dispfond 40322 3958 1000 1000 
Bruk/tilført disposisjonsfondet 39 102 4 408 350 -150 

  
4. Kommunestyret vil for øvrig gi følgende merknader og føringer: 

a. Kommunestyret ønsker ikke å redusere antall VTA-plasser. Kommunestyret ber om en 
gjennomgang av om at det er områder VTA- eller VTO-plasser kan bidra til å redusere 
driftskostnader i kommunen. 

b. Kommunestyret ønsker ikke å ta bort transporttilbudet mellom bolig og dagtilbudet for våre 
funksjonshemmede som er avhengige av dette tilbudet. 

c. Skolene Henning, Ogndal og Folla legges ikke ned. Kommunestyret ber om en sak som 
vurderer kretsgrensene mellom Malm og Folla skole, for eksempel inkludert Vadaneset og 
opp til Follavatnet. 



d. Samfunnshusene er viktige møteplasser i hele kommunen. Det legges ned svært mye 
frivillig og verdifullt arbeid i tilknytning til samfunnshusene og det er viktig at kommunen 
understøtter dette. 

e. Kommunestyret vil redusere det foreslåtte omfanget av privatisering av kommunale veger.  
f. Kommunestyret setter av kr 500.000,- pr år i 3 år til Vekst i vest, og legger til grunn at 

næringslivet i kommunedelen også bidrar tungt i prosjektet. Trøndelag fylkeskommune 
inviteres med. 

g. Kommunestyret forutsetter at det som står igjen av omstillingsfondet for private 
barnehager overføres til utviklingsarbeidet «En god Steinkjerskole».  

h. Det er generelt ikke ønskelig med eiendomsskatt, men både Steinkjer og Verran har hatt 
eiendomsskatt i flere år. Den nye kommunen er ved årsskiftet 2022-23 ferdig med 
overgangsordningen etter kommunesammenslåingen, og skal fra 2023 over på felles og 
harmonisert nivå. Ny taksering er gjennomført og promillesatsene skal harmoniseres. 
Steinkjer har i 2022 6 promille på næring/generelt og Verran 7 promille (maks). 
Kommunedirektørens budsjettforslag innebar ingen kronemessig endring på næring, og 
etter nytt takstgrunnlag medførte dette en nedgang i promille til 4,5. Eiendomsskattesaken 
viser en skatteinngang på kr 92 mill. mot kommunedirektørens budsjettforslag på kr 89,5 
mill. Kommunestyret slutter seg til at noe av denne differansen avsettes til evt 
klagebehandling, jf eiendomsskattesaken, men ikke hele differansen. Kommunestyret 
fastholder kommunedirektørens forslag på bolig med 3,75 promille, men øker noe for 
næring, med 1 promille i 2023 til 5,5 promille og ytterligere med 0,5 promille i 2024-26, til 6 
promille. Det gjøres en fornyet vurdering i 2023 for 2024-2027 når en er kjent med det 
endelige eiendomsskattetakstgrunnlaget, samt rente- og budsjettsituasjonen. Det er et mål 
å ta ned eiendomsskatten. 

a. Prosjektet «økt arbeidsinkludering» i samarbeid mellom AS Reko, NAV og kommunen har 
nettopp ansatt prosjektleder, og prosjektet og samarbeidet er under utvikling. Dette er en 
viktig oppfølging av inkluderingsstrategien og med mål om å få flere i arbeid. 
Kommunestyret ber kommunedirektøren om en aktiv oppfølging av dette arbeidet, hvor 
ikke minst Husbankens virkemidler må kobles til arbeidet. Det bes om en rapportering fra 
prosjektet i 1. kvartal til formannskapet. 

j. Kommunestyret ber om en evaluering og vurdering av organisering og drift av den samlede 
eiendomsdrifta/eiendomsforvaltningen i Steinkjer kommune organisert under 
Steinkjerbygg KF. En sak om dette fremmes i 1. halvår. Det er viktig at den samlede drifta og 
økonomien for kommunen og Steinkjerbygg KF optimaliseres med fokus på 
tjenesteutvikling, kostnads- og driftseffektivitet. Kommunestyret vil i tillegg be 
Steinkjerbygg KF vurdere ytterligere salg av eiendom, både kontorbygg som er realisert og 
boligmasse. 

k. Kommunestyret ber kommunedirektøren gjøre en vurdering av en etappevis utbetaling av 
egenkapitalen til Steinkjer kulturhus. 

l. Kommunestyret ber kommunedirektøren, bl.a. som en del av den store endrings- og 
utviklingsprosessen innenfor helse og omsorg, søke å finne rom for å opprettholde inntaket 
av lærlinger fra 2024. For å sikre en bærekraftig helse og omsorgstjeneste gjøres det nå en 
vridning av oppgavedelingen og den systematiske tjenesteytingen, jf. Tørn-prosjektet. 
Helsefagarbeideren vil få en enda større og viktigere rolle i Steinkjer kommune framover. 

m. Kommunestyret ønsker å redusere kostnadene til overliggere, og ber kommunedirektøren 
om løpende å søke muligheter for dette i egen organisasjon evt i samarbeid med Betania. 

n. Verden og landet vårt er inne i en svært krevende tid. Dette får allerede store utslag for 
privatøkonomien til innbyggerne. Kommunedirektøren bes synliggjøre tilbudet og 
kvalitetssikre kapasiteten på gjeldsrådgivning/økonomisk veiledning.  

o. Kommunestyret behandlet i sak 22/22 kommunalt basistilskudd til næringsdrivende 
fastleger, og forutsatte da en opptrapping av tilskuddet etter to år. Kommunestyret 
forutsatte videre at dette tilskuddet skal trappes ned i tråd med det staten måtte komme 



med av styrking av basistilskuddet. Kommunestyret forutsetter gjennom dette vedtaket at 
det kommunalt basistilskudd skal være likt for hele økonomiplanperioden.  

p. Kommunestyret legger til grunn at NTE-utbyttet søkes økt og fortsatt prioriteres til å styrke 
nærings- og utviklingsarbeidet i kommunen. Kommunedirektøren bes legge fram sak om 
forvaltning av NTE-utbyttet/fondet, inkludert en vurdering av hvor stor andel som skal 
settes på bundet fond.  

q. Enhet ernæring har stort fokus på å lage gode og næringsrike middager/menyer, og hvor 
matsikkerhet, kvalitet, miljø og ulike resepter/dietter er viktig å ivareta. Kommunestyret ber 
kommunedirektøren vektlegge en god dialog og kommunikasjon om hvordan dette best kan 
gjennomføres i samarbeid mellom hjemmetjenesten og frivilligheten når alle 
hjemmeboende i hele kommunen skal over på samme tilbud. Livsglede-konseptet ved 
sykeheimene og Steinkjer rehabilitering utvikles videre med stort fokus på ernæring, 
matglede, lukt, smak, baking og gode stunder sammen. 

r. Kommunestyret ber kommunedirektøren rapportere status på handlingsprogram Klima og 
miljø, dvs handlingsdelen av kommunedelplan for Klima og miljø 2019-2022, i løpet av 1. 
halvår 2023. Kommunestyret ber kommunedirektøren søke på regjeringens Klimasatsmidler 
for å få realisert tiltak i handlingsdelen av kommunedelplan Klima- og miljø. 
Kommunestyret understreker betydningen av god framdrift på planprosessene som skal 
avklare arealer for industriprosjekter som er viktig for det grønne skiftet. Kommunestyret 
ber om at et klimabudsjett legges fram som en del av 2024-budsjettet. 

s. Kommunestyret ber kommunedirektøren synliggjøre lokalsamfunnene og frivilligheten sitt 
kontaktpunkt i kommuneorganisasjonen. Tilsvarende ber kommunestyret 
kommunedirektøren klargjøre ledelsen av Steinkjer kulturhus og kulturkvartalet snarest da 
det er viktig med målrettet arbeid for å fylle kulturkvartalet med aktiviteter og opplevelser, 
- og derigjennom inntekter. 

t. Kommunestyret ber om at det gis en månedlig tilbakemelding til formannskapet om 
utviklingen i økonomien. 

u. Steinkjer kommune inngår en partnerskapsavtale med Steinkjer Fotballklubb, med mål om 
at SFK kan overta driftsoppgaver for fotballanlegget på Guldbergaunet mot reduksjon i 
leien. Det vil muliggjøre reduksjon i driftskostnader VTP. SFK sitt arbeid for å inkludere flere 
i idrett anerkjennes som en stor ressurs for kommunen. 

5. Steinkjer kommune tar opp inntil 90,58 mill. kroner i lån i 2023 til dekning av investeringer og 
inntil 100 mill. kroner som startlån i Husbanken til videre utlån. 

6. For inntekts- og formuesskatt skal høyeste tillatte skattesats legges til grunn. Sparebanker, 
gjensidig forsikringsselskaper og samvirkeforetak skal betale formuesskatt til kommunen, jfr. 
skatteloven. 

7. Avgifter og betalingssatser vedtas i tråd med gebyrliste i kommunedirektørens forslag til 
årsbudsjett 2023. Satsene gjøres gjeldende fra 1. januar 2023 der annet tidspunkt ikke er angitt. 

  

Øystein Bjørnes (UAVH) fremmet følgende forslag: 

1. Steinkjer kommunes Årsbudsjett for 2023 / Økonomiplan 2023-2026 inkludert 
hovedoversiktene bevilgningsoversikt drift, bevilgning-drift, bevilgningsoversikt investering 
og bevilgning-investering vedtas i samsvar med kommunedirektørens forslag datert 
03.11.2022. 

2. Steinkjer kommune tar opp inntil 90,58 mill. kroner i lån i 2023 til dekning av investeringer og 
inntil 50 mill. kroner som startlån i Husbanken til videre utlån. 



3. For inntekts- og formuesskatt skal høyeste tillatte skattesats legges til grunn. Sparebanker, 
gjensidig forsikringsselskaper og samvirkeforetak skal betale formuesskatt til kommunen, jfr. 
skatteloven. 

4. Avgifter og betalingssatser vedtas i tråd med gebyrliste i kommunedirektørens forslag til 
årsbudsjett 2023. Satsene gjøres gjeldende fra 1. januar 2023 der annet tidspunkt ikke er 
angitt. 

  
 

Gunnar Thorsen (AP) fremmet følgende alternative forslag: 

  
Skolemat 
  
Kommunestyret ber om at skolematordningen med utgangspunkt i modell fra gamle Verran 
kommune, kommer på plass for alle skolene i kommunen innen starten på skoleåret 2023/24.  
  
Inkludering/barnefattigdom 
  
Kommunestyret ber om at det settes av 1 mill.kr til tiltak mot barnefattigdom. Dette 
kan være finansiering av gode inkluderings- og integreringsprosjekt eksempelvis 
åpen barnehage, støtte /samarbeid med frivillige organisasjonene i kommunen blant annet 
idrettslag. 
Arbeiderpartiet har tro på at frivillig sektor er viktig for å få til en god inkludering i 
mange lokalsamfunn. Steinkjer Fotballklubb er ett eksempel på en frivillig 
organisasjon som har iverksatt tiltak for å inkludere innvandrerbarn. Dette er tiltak 
som bør støttes og som vil komme 150 innvandrerbarn til gode. 
    
HELSEETATEN 

VTA-plasser 
Kommunestyret ber kommunen styrke samarbeidet med VIDU ved å benytte flere av deres tjenester. 
Dette vil sikre arbeidsplassene og selskapets virksomhet og redusere kommunens framtidige 
kostnader. 
   
Nedlegging av bosentrene 

Kommunestyret forventer at Steinkjer kommune skal gi alle eldre en verdig og trygg alderdom preget 
av livskvalitet og mestring. Kommunen skal gjennomføre en omfattende omstilling med nedlegging 
av en rekke HDOer og en styrking av hjemmetjenesten. Kommunestyret mener at for å lykkes med 
omstillingen av eldreomsorgen er det viktig at: 

• Det lages en plan for styrt avvikling av dagens HDOer.  Gjennom dialog og oppfølging av 
hver enkelt beboer og deres pårørende skal det skapes trygghet og forutsigbarhet ut i fra 
den enkelte beboer og deres pårørendes situasjon.  

• Styrkingen av hjemmetjenesten må ivareta framtidens krav til kompetanse og kapasitet. 
• Kommunen har en målsetting om at antall sykehjemsplasser til enhver tid er tilpasset 

behovet for faste plasser og avlastningsplasser 
• Alle ansatte opplever tillitsstyring gjennom et forpliktende partssamarbeid og en ledelse 

som sikrer nærhet mellom ansatte og ledelse, og gjennom å satse på hele, faste stillinger. 
• Kommunedirektøren tar initiativ ovenfor frivilligheten og bygdesamfunn for å sikre 

etterbruken av de avvikla HDOene til beste for de berørte bygdesamfunn. Utvikling av 
trygghetsboliger må være en del av dette samarbeidet.  



 SAMFUNNSUTVIKLING OG KULTUR 
  
Kommunestyret ber kommunedirektøren synliggjøre lokalsamfunnene og frivilligheten sitt 
kontaktpunkt i kommuneorganisasjonen. Tilsvarende ber kommunestyret kommunedirektøren få på 
plass ledelse av Steinkjer kulturhus og kulturkvartalet innen 1. februar 2023. Det er viktig med 
målrettet arbeid for å fylle kulturkvartalet med aktiviteter og opplevelser, - og derigjennom 
inntekter. 
  
Steinkjer som studentby 

I samarbeid med studentsamskipnaden ved Nord Universitet vil kommunestyret jobbe for at 
kommunen er en god vertskommune for studentene. Kommunestyret ber administrasjonen 
utarbeide ei studentmelding. Meldingen må belyse hva som skal til for at studenter skal melde 
flytting til Steinkjer kommune.  

  

Drift av fotballanlegget på Guldbergaunet 

Steinkjer kommune inngår en partnerskapsavtale med SFK, med mål om at SFK kan overta 
driftsoppgaver for fotballanlegget på Guldbergaunet mot reduksjon i leien. Det vil muliggjøre 
reduksjon i driftskostnader VTP. SFK sitt arbeid for å inkludere flere i idrett anerkjennes som en stor 
ressurs for kommunen. 

  
GENERELT   
  
Lærlinger og praksisplasser 

Kommunestyret ber kommunedirektøren prioritere inntak av læringer og praksisplasser i all 
kommunal virksomhet. Lærlingeplasser og praksisplasser er et viktig virkemiddel for rekruttering av 
framtidig arbeidskraft både innenfor kommunal virksomhet og i næringslivet. 

 Steinkjerbygg 

Kommunestyret ber om en evaluering og vurdering av organisering og drift av den samlede 
eiendomsdrifta/eiendomsforvaltningen i Steinkjer kommune organisert under Steinkjerbygg KF, og 
hvor fordeler og ulemper ved å legge selskapet direkte under kommunal virksomhet blir tatt med. En 
sak om dette fremmes i neste foretaksmøte.  

Det er viktig at den samlede drifta og økonomien for kommunen og Steinkjerbygg KF optimaliseres 
med fokus på tjenesteutvikling, kostnads- og driftseffektivitet. Kommunestyret vil i tillegg be 
Steinkjerbygg KF vurdere ytterligere salg av eiendom, både kontorbygg som er realisert og 
boligmasse. 

 Klima 

Kommunestyret ber kommunedirektøren rapportere status på handlingsprogram Klima og miljø, dvs. 
handlingsdelen av kommunedelplan for Klima og miljø 2019-2022, i løpet av 1. halvår 2023. 
Kommunestyret ber kommunedirektøren søke på regjeringens Klimasatsmidler for å få realisert tiltak 
i handlingsdelen av kommunedelplan Klima- og miljø. Kommunestyret understreker betydningen av 
god framdrift på planprosessene som skal avklare arealer for industriprosjekter som er viktig for det 
grønne skiftet. Kommunestyret ber om at et klimabudsjett legges fram som en del av 2024-
budsjettet. 

  



Bominnkreving FV 720/17  
Fra og med februar 2023 er det varslet en prisøkning på ca. 10% på allerede høge bomsatser i 
Steinkjer.  
Dagens nivå fører allerede til at folk opplever seg mer isolert, har mindre å leve av. Næringslivet 
opplever økte kostnader og befolkningsnedgangen i gamle Verran er påfallende høg. En prisøkning 
på hele 10% f.o.m februar forverrer situasjonen for familiene og næringslivet og vil sette ytterligere 
fart på avfolkningen vest i kommunen.  
Bominnkrevingen må ikke sees som en isolert politisk sak, men i en helhet hvor en ser at mange har 
det svært tøft p.g.a.. økte kostnader på alle samfunnsområder og at dette har en sentraliserende 
effekt.   
Her har lokal- og regionalpolitikken en mulighet til å bidra positivt.  
Steinkjer kommunestyret ber derfor om at varslet prisøkning ikke gjennomføres, 
Men at veieier ser på løsninger sammen med Steinkjer kommune som vil bidra til en innkrevingsprofil 
som vil øke bosettingen og redusere belastningene for folk og næringsliv.  
Dette kan handle om antall bomstasjoner, nedbetalingstid, rabattordninger og takstnivå for både NU-
biler og fossilbiler. Om nødvendig rettes det en henvendelse til nasjonalt nivå for å sikre økonomien i 
prosjektet. 
  
 Oppfølging av intensjonsavtalen 
 Det vises til intensjonsavtalen mellom Verran og Steinkjer og sak om evaluering av oppfølging av 
avtalen. Som tillegg til vedtak i kommunestyresak 58/22, Intensjonsavtale kommunesammenslåing- 
rapportering av gjennomføring, ber kommunestyret om at følgende også legges til grunn for 
oppfølging av aktuelle vedtak : 
  

1. Det skal fortsatt være nærhet til basistjenester innen oppvekst, helse og omsorg. 
2. Innbyggerne skal kunne møte kommunen på servicetorgene i Verran sentrum og Steinkjer 

sentrum. 
3. Andre tjenester og funksjoner (stedsuavhengige tjenester) skal fordeles mellom sentrene i 

Verran og Steinkjer på en måte som ivaretar målene om balansert utvikling i hele 
kommunen, sikrer effektiv tjenesteproduksjon og gjør det mulig å bygge solide fagmiljø og 
rekruttere kvalifisert arbeidskraft. 

4. Fagmiljøene skal i stor grad arbeide desentralisert, enten gjennom oppsøkende virksomhet 
eller faste kontordager i gamle Verran 

5. Oppfølging av utviklingsprosjektet: Den gamle gruva – de nye mulighetene 
Det et mål for Steinkjer kommune å videreføre arbeidet med utvikling av ny virksomhet både 
innenfor kultur og verdiskaping på det gamle gruveområdet.  

 

Kommunebudsjett 2023 - endringsforslag fra AP         
Driftsbudsjett           

Enhet Tekst 2023 2024 2025 2026 
  Økte satsinger         
Fellesutg. og 
fagstab Opprettholde satsing lærlinger 180 000 330 000 830 000 500 000 
                     
Oppvekst Opprettholde Folla skole 1 000 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 
  Tiltak mot barnefattigdom 1 000 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 
  Opprettholde sekretærstillinger skolene  0 700 000 700 000 700 000 
  Framskynde rehab ungdomsskoler 0 0 2 400 000 3 600 000 
  Skolemat alle skoler 200 000 400 000 400 000 400 000 



  

  

 Håvard Krogstad-Wiborg (R) fremmet følgende alternative forslag: 
  
Steinkjer kommune kommune skal ikke avkorte andre ytelser ved utbetaling av engangsstøtte til 
uføretrygdede på minstesats vedtatt i statsbudsjett for 2023. 

  Velkomst til nyfødte og innflyttere 100 000 100 000 100 000 100 000 
            
Helse og omsorg Beholde VTA stillinger - VIDU  0 1 200 000 1 200 000 1 200 000 

  
Omstilling fra HDO til trygghetsboliger - 
frivillighet 1 000 000       

            
Kultur Opprettholde stilling folkehelse 0 400 000 400 000 400 000 
  Opprettholde Hovedutvalgets disp.pott 133 000 133 000 133 000 133 000 
  Opprettholde ramme kulturtilskudd 120 000 120 000 120 000 120 000 

  
Opprettholde og øke tilsk.aktivitet og vedl.h 
grendehus 500 000 500 000 500 000 500 000 

  Opprettholde tilskudd Skidrift AS 50 000 50 000 50 000 50 000 
  Opprettholde tilskudd signalarrangement 215 000 215 000 375 000 375 000 
            
Teknisk Opprettholde produksjon varmmat i Malm 600 000 1 200 000 1 200 000 1 200 000 

  
Bunnfr. eiendomsskatt (4 0/00)primærbolig kr 
90000 4 500 000 4 500 000 4 500 000 4 500 000 

            
Næringsliv Vekststrategi for Steinkjer 1 500 000 1 500 000 1 500 000 1 500 000 
  Vekst i vest 500 000 500 000 500 000   
            
Annet Tiltak nærdemokrati og gode lokalsamfunn 500 000 1 000 000 1 000 000 1 000 000 
  (summen går til lokale Bolystgrupper og/eller Frivillig-       
  sentraler som sjøl avgjør hva de skal brukes til)         
            
Sum AP endringsforslag og økte satsinger 12 098 000 16 348 000 19 408 000 19 778 000 
            

  Tekst         
  Inndekning         
  Grønn bok  6 400 000 6 400 000 6 400 000 6 400 000 

  
Skatt på eiendom, avvik økonomiplan og 
skattesak  2 500 000 2 250 000 2 000 000 2 000 000 

  Eiendomsskattesats næring 5 0/00 2 500 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 
  Eiendomsskattesats bolig 4 0/00 4 500 000 4 500 000 4 500 000 4 500 000 
  Konsesjonskraft spm 48  650 000 650 000 650 000 650 000 
  Gebyrøkning byggesaker spm 78 400 000 400 000 400 000 400 000 
  Tilbakeføring fondsmidler barnehager 1 100 000       
Sum AP 
inndekning   18 050 000 16 700 000 16 450 000 16 450 000 
            
Kontroll linje - saldering disp.fond 5 952 000 352 000 -2 958 000 -3 328 000 
Kontrollsum alle fire år - nettobeløp 5 952 000 6 304 000 3 346 000 18 000 



Steinkjer kommune skal så fort som mulig som vedtatt i nysalderingen av statsbudsjettet for 2022 
sørge for en uavkortet økning til sosialhjelpsmottakere i desember: 1000 kr pr mottaker og 1000 kr pr 
barn. 
 
Endringer til 
kommunedirektøren
s budsjettutkast 

År 2023 År 2024 År 2025 År 2026 Kommentar 

Aukt utbytte frå 
Steinkjerbygg -> 2.5 
millionar meir per år. 
Tilsvarar delar av 
husleiga til skuler 
som ikkje blir lagt 
ned likevel 

-2500 -2500 -2500 -2500 
 

Eigedomsskatt på 
næring auke til 0,7%. 
Frigjer 4-5 millionar 

-4000 -4000 -4000 -4000 
 

Fritak eigedomsskatt 1500 1500 1500 1500 Etter modell fra 
Moss 

Rammetilskot og 
skatteinngong basert 
på eit avvik på 0.5% 
mellom budsjett og 
rekneskap (faktisk 
avvik 2012-2021 er 
0.69%) 

-8000 -8500 -9000 -9500 
 

Konsesjonskraft -650 -650 -650 -650 
 

Gebyrauke 
byggesaker 

-400 -400 -400 -400 
 

NTE utbytte 
  

-30000 -30000 
 

Reversere 
kom.direktør økning 
eiendomsska 

9000 9000 12000 12000 
 

Seksjon 
kommunedirektør, 
stab, fagtenester 

     

Seksjon Innsparinger 
     

Personal og 
organisasjon - 
redusert inntak 
lærlinger med fem 
stk fra høst 2023 

180 330 830 500 Skal reverseres i 
sin helhet 

      

Nye tiltak 
     

Politisk virksomhet - 
generell økning 
tilpasset faktisk nivå 

-544 -1524 -1524 -1524 Beholde 47 
representanter 

      

Oppvekst 
     

Barnevern - vakanse 500 
   

Reversering 



PPT - vakanse 600 
   

Reversering 
Folla skole 1000 2500 2500 2500 

 

Henning skole 1400 3500 3500 3500 
 

Ogndal skole 1200 3000 3000 3000 
 

Vakanse barn og 
familie 

750 
   

Reversering 

Utviklingskoordinato
r oppvekst 

-570 -850 -850 -850 Dette fryktar 
me at vil føra til 
meirarbeid for 
lærarane utan 
at det 
naudvendigvis 
førar til betre 
kvalitet i skulen. 
Snarare tvert 
imot. 

Rådgiver skole -570 -850 -850 -850 
 

Reduksjon i 
lærerstillinger 

5000 6000 6000 6000 Økt 
grunnbemannin
g med krav om 
reduksjon i 
vikarbruk 

Reduksjon i vikarbruk -5000 -6000 -6000 -6000 Reduksjon i 
vikarbruk       

Helse 
     

Beitstad busenter 
  

1500 3100 
 

Kvam busenter 
  

1500 3100 
 

Sparbu busenter 
   

3150 
 

VTA-plassar 
 

1200 1200 1200 
 

Legetenestene - 
kommunal styrking 
basistilskot 

-1000 -1000 -2100 -2100 
 

To nye plassar på 
Betania 

2008 2008 2008 2008 
 

Reduksjon i 
overliggardøgn 

-2000 -2000 -2000 -2000 
 

Reduksjon i 
fagkoordinatorar 

-3000 -3000 -3000 -3000 Helsesekretærer 
skal ta over 
merkantile 
oppgaver fra 
sykepleiere 

Styrking merkantile 
ressursar 

3000 3000 3000 3000 
 

Teknisk 
     

Redusert pris 
matporsjonar 

160 160 160 160 Reversering 

Ja til varm mat i 
Malm 

600 1200 1200 1200 Reversering 



VTP strukturelle 
endringer 

 
2050 2050 2050 Reversering 

Kultur 
     

Oppretthalda 
mediebudsjett Malm 
bibliotek 

 
17 17 17 

 

Oppretthalda 
mediebudsjett Malm 
bibliotek 

50 70 70 70 
 

Oppretthalda Malm 
bibliotek 

 
131 131 131 

 

Tilskot til friviljuge 
organisasjonar 

100 100 100 100 
 

Drifts- og 
investeringstilskot 
ungdomsklubbar 

640 640 640 640 80 000 til kvar 
av 8 
ungdomsklubba
r - eksisterende 
og nyoppretta 

Samenes 
nasjonaldag / 
Saemiej 
åålmegebiejjie 

25 25 25 25 
 

HU-disposisjonspost 133 133 133 133 
 

Grendehus 300 300 300 300 Reversering av 
kutt + 100 000 i 
investeringar 

Uendra betaling 
kulturskole 

70 70 70 70 
 

Kommunalt tilskot 
Pride Steinkjer 

50 50 50 50 
 

Endringar frå 
kommunedirektøren 
sitt forslag, sum 

32 5710 -19390 -13870 
 

 
 
Tore Kristiansen (FRP) fremmet følgende alternative forslag: 
Alternativt forslag til innstillingens punkt 1. 
1. Steinkjer kommunes Årsbudsjett for 2023 / Økonomiplan 2023-2026 inkludert hovedoversiktene 
bevilgningsoversikt drift, bevilgning-drift, bevilgningsoversikt investering og bevilgning-investering 
vedtas i samsvar med kommunedirektørens forslag datert 03.11.2022, med tillegg, endringer og 
føringer som framgår av tabell: 
   

2023 2024 2025 2026 
      

Økte satsinger: 
     

      

Ikke reduksjon VTA 
  

1 200 000 1 200 000 1 200 000 

Opprettholde Folla skole 
 

1 000 000 2 500 000 2 500 000 2 500 000 

Opprettholde Henning skole 
 

1 400 000 3 500 000 3 500 000 3 500 000 



Opprettholde Ogndal skole 
 

1 200 000 3 000 000 3 000 000 3 000 000 

Reversering reduksjon 
lærlinger 

 
180 000 330 000 500 000 500 000 

Fritidskort 
 

100 000 100 000 100 000 100 000 

Ungdomskontakt 
  

1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Reduksjon eiendomsskatt 
bolig 

 
5 000 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 

Bilhold dagtilbudet 
 

400 000 400 000 400 000 400 000 
      

  
     

Sum  
 

9 280 000 17 030 000 17 200 000 17 200 000 
      

      

Inndekning: 
     

Grønn bok 
 

6 400 000 6 400 000 6 400 000 6 400 000 

Restmidler omstillingsfond 
barnehager 

 
1 100 000 

   

Ikke utviklingskoordinator 
oppvekst 

 
570 000 850 000 850 000 850 000 

Konsesjonskraft 
 

650 000 650 000 650 000 650 000 

Eiendomsskatt næring 
 

5 000 000 5 000 000 5 000 000 5 000 000 

Gebyrøkning byggesaker 
 

400 000 400 000 400 000 400 000 

Sosialutgifter 
  

1 000 000 1 000 000 1 000 000 

Økt overføring fra 
Steinkjerbygg 

 
470 000 1 070 000 1 070 000 1 080 000 

Bruk av overskudd fra 2023 
  

1 660 000 1 830 000 1 820 000 
      

      

  
     

Sum: 
 

14 590 000 17 030 000 17 200 000 17 200 000 
      

Resultat 
 

-5 310 000 - - - 

  
Ingemar Moen (MDG) fremmet følgende endringsforslag: 
Erstatter punkter om utbytte fra NTE, og tillegg til punkter om eiendomsskatt for bolig og fritidsbolig: 
Kommunestyret ber kommunedirektør og ordfører om å jobbe for snarest mulig at: 
-Hele utbyttet fra NTE utbetales månedlig direkte til hver innbygger i Steinkjer. 
-Utbyttereglene for NTE endres slik at all fortjeneste på salg av strøm til over 1kr/kwt betales ut som 
utbytte, månedlig til hver innbygger i Steinkjer. 
-Så snart et system for månedlig utbetaling til hver innbygger i Steinkjer er klart, økes eiendomsskatt 
for bolig og fritidsbolig til 4 promille, og et eventuelt minstefradrag fjernes. Den økte inntekten 
betales ut likt fordelt månedlig til hver innbygger i Steinkjer. 
  



Christine Agdestein (H) fremmet følgende alternative forslag  til innstillingens punkt 1 . Øvrige 
punkter forskyves tilsvarende: 
 
1. Steinkjer kommunes Årsbudsjett for 2023 / Økonomiplan 2023-2026 inkludert hovedoversiktene 
bevilgningsoversikt drift, bevilgning-drift, bevilgningsoversikt investering og bevilgning-investering 
vedtas i samsvar med kommunedirektørens forslag datert 03.11.2022, med tillegg, endringer og 
føringer som framgår av tabell og punktene nedenfor.  
2. Det gjøres følgende endringer i kommunedirektørens forslag til driftsbudsjett (kroner):  
ØKTE SATSINGER 2023 2024 2025 2026 
Bevare Folla skole 1000 2500 2500 2500 
Bevare Henning skole 1400 3500 3500 3500 
Bevare Ogndal skole 1200 3000 3000 3000 
Bevare VTA-plassene i VIDU   1200 1200 1200 
To nye plasser ved Betania Sparbu tas i 
bruk til overliggere sykehus 2153,5 2500 2500 2500 
Fortsette med kommunale lærlinger 180 330 830 500 
Reversere økning i eiendomsskatt 12000 12250 12500 12500 
Frivillighet tilskudd til aktivitet eldre 200 200 200 200 
Økning til hjemmesykepleien 1000 1000 1000 1000 
Ikke avvikle Sparbu bosenter       3150 
Ikke avvikle Egge bosenter 1000 5600 5600 5600 
SUM ØKTE KOSTNADER 20133,5 32080 32830 35650 
          
INNDEKNING         
Innsparing varaordfører og øvrig politisk 
område 386,5 550 550 550 
Redusert netto driftsutgift til 
administrasjon 5000 7700 8200 8200 
Forsøk skolemåltid 100 200 200 200 
Ikke innføre rådgiver skole 570 800 800 800 
Utviklingskoordinator oppvekst 570 850 850 850 
Lavere husleie til Steinkjerbygg KF pga 
reduksjon driftskostnader FDV i 
Steinkjerbygg KF 3500 5500 6000 6000 
Redusert rentekostnad som følge av 
redusert gjeld gjennom salg av kommunal 
eiendom 2000 4000 5000 6000 
Avvikle kantinedrift i egenregi 250 450 450 450 
Redusert ramme Innherred regionråd 100 200 200 200 
Redusere kostnader til overliggere 
sykehus 3000 2500 2500 2500 
Barnevern mindre økning 2000 3500 3000 1500 
Reduserte renter pga færre investeringer i 
teknisk avdeling 217,5 217,5 497,5 497,5 
Reduksjon renter utsettelse oppgradering 
bilpark 100 200 200 200 
Reduksjon VTP Guldbergaunet 
fotballarena (partnerskapsavtale med SFK) 200 200 200 200 



NTE-utbytte 2700 6200 6200 8200 
SUM INNSPARING 20307,5 32517,5 34297,5 35797,5 
          

RESULTAT 174 437,5 1467,5 147,5 
Mindre bruk av disposisjonsfond/ 
økt avsetning 174 437,5 1467,5 147,5 

  
3. Kommunestyret vil gi følgende merknader og føringer:  

a. Folla skole, Ogndal og Henning skole legges ikke ned. 
  

b. Kommunestyret beholder VTA-plassene. Steinkjer kommune går i dialog med VIDU for 
utvikling av strategisk samarbeid, herunder samarbeid om flere oppgaver, for eksempel 
transport til dagtilbud, postvert på sykehjem, mer arbeid innen VTP, med mål om å øke 
inkludering i arbeidslivet for personer med behov for tilrettelagt arbeid og samtidig 
redusere kommunens driftskostnader. 
  

c. Kommunestyret ønsker ikke å ta bort transporttilbudet mellom bolig og dagtilbudet for 
innbyggere som er avhengige av dette tilbudet. Det arbeides for å se om dette kan løses i 
samarbeid med VIDU eller ved tilskudd til frivilligheten. 
  

d. Hjemmesykepleien styrkes med 1 mill kr. Det er stort behov for å styrke hjemmesykepleien 
når HDO-plasser avvikles. 
  

e. Kommunestyret vil redusere avviklingen av HDO-plasser, i lys av at det blir mange flere 
eldre i årene som kommer, i tillegg til at regjeringen foreslo å ikke bevilge 
investeringstilskudd til bygging av HDO-plasser og sykehjemsplasser i årets statsbudsjett. 
Kommunestyret mener kommunen må ha et tilbud på nivået mellom hjemmesykepleie i 
egen bolig og sykehjemsplass, for å kunne gi et forsvarlig tjenestetilbud. Derfor reverseres 
avviklingen av Sparbu bosenter og Egge bosenter. 
  

f. Steinkjer må snarest komme ned mot netto driftsutgift pr innbygger til administrasjon 
tilsvarende snittet i KOSTRA-gruppe 9. Det vil kunne gi en innsparing på ca 22-23 mill kr pr 
år (2021-tall). Et langsiktig mål er å komme ned på samme nivå som sammenliknbare 
kommuner som Stjørdal. Differansen mellom Stjørdal og Steinkjer tilsvarer et kostnadskutt 
på (100-71,3 =) 28,4 mill kr pr år (2021-tall). 
  

g. Rammen til administrasjon reduseres med 5 mill kr første år, og øker noe utover i perioden. 
Dette er et forsiktig anslag sammenliknet med snittet i KOSTRA-gruppe 9. 
  

h. Bruk av styrte vakanser kan også redusere driftskostnadene. 
  

a. Kommunestyret ber om en effektivisering av drift og forvaltning i Steinkjerbygg KF. 
Kommunestyret har som mål at Steinkjer kommune/Steinkjerbygg skal redusere 
utgiftsnivået til forvaltning av kommunal eiendom pr innbygger ned mot samme nivå som 
Stjørdal kommune.  

j. Driftsmodellen i Steinkjerbygg KF legges om fra utførelse av drift og vedlikehold i egenregi, 
til i hovedsak bruk av lokalt næringsliv som leverandører av drifts- og vedlikeholdsoppdrag 
til kommunale formålsbygg, for å redusere kostnader. 
 
Den nye rapport «Kommunen som innkjøper» fra Distriktssenteret/Oslo Economics 



beskriver kommunenes handlingsrom til å inngå avtaler med små og mellomstore lokale 
bedrifter/leverandører, uten å komme i konflikt med regelverket for offentlige anskaffelser. 
Dette handlingsrommet ønsker kommunestyret at Steinkjer kommune skal bruke. I praksis 
vil det si å i større grad enn i dag gå over fra drift i egenregi til bruk av lokale leverandører. 
  

k. Gjeldsbyrden i Steinkjer kommune/Steinkjerbygg KF må reduseres. Kommunestyret ber 
Steinkjerbygg KF gjennomføre salg av eiendom, både kontorbygg, tomter og boligmasse. 
Salgsinntektene skal i hovedsak gå til nedbetaling av gjeld, for å redusere renterisiko og 
høye kapitalkostnader. Kommunestyret budsjetterer med reduserte rentekostnader som 
følge av salg. Det er lagt inn et forsiktig anslag. 
 
Regneeksempel: 
Salg av eiendom til 40 mill kr 
Rente 5% 
Sparte rentekostnader 2 mill kr 
 

l. Steinkjer kommune ligger langt høyere enn snittet i Kostra-gruppe 9 år når det gjelder 
kostnader til barnevern, og kostnadsveksten er økende. Det vises i den sammenheng til 
kommunedirektørens budsjettforslag som innebærer økte utgifter på til sammen 15,5 mill 
kr til ulike tiltak innen barnevernstjenesten/oppvekstreformen. 
 
Kommunestyret legger til grunn at kostnadsveksten i barnevernstjenesten skal reduseres og 
at de samlede utgiftene snarest skal komme ned på et utgiftsnivå tilsvarende snittet i 
KOSTRA-gruppe 9. Ifh 2021-tall ville det gitt en årlig innsparing på 14,76 millioner kroner. 
 
Kommunen må lære av andre kommuner som lykkes med høy kvalitet til lave kostnader. Vi 
forventer at blant annet den planlagte innføringen av familieråd vil gi effekt på kostnadene, 
jf erfaringene som Kongsberg kommune har gjort (reduksjon i akuttplasseringer med 90%, 
fall i sykefravær fra 18 til 4%). 
 

m. Kommunestyret reverserer kuttet på 5 lærlinger. 
  

n. NTE-utbytte til Steinkjer kommune var 12,9 mill i 2021. Det er ikke lagt inn utbytte i 
kommunedirektørens budsjettforslag. Med kommunens økonomiske situasjon og behov for 
utviklingsarbeid, samt det lave nivået på utbytte i dag i forhold til andre kraftselskap, er det 
behov for en helt annen utbyttepolitikk i NTE. 
 
Kommunestyret vil  

a. Øke utbyttet fra NTE.  

b. Utbyttet brukes på vekstfremmende investeringer som for eksempel 
opparbeidelse av nytt næringsareal, nye boligtomter og attraktivitetsprogram. 
Minimum 1 mill kr av overskuddet prioriteres til etablering av nytt næringsareal i 
2023. 
  

c. Noe av utbyttet må brukes til investering i nye måter å jobbe på, for eksempel i 
omsorgen, samt drift. 
  

d. 1 mill kr av NTE-utbyttet brukes til nyinvesteringer i velferdsteknologi i hjemmet i 
2023. 
  



o. Kommunestyret vil ikke øke eiendomsskatten. Innbyggerne sliter nå med økende priser, 
økende renter, økt skatt. Kommunen bør ikke øke skattebyrden enda mer. Det vil føre til at 
færre klarer seg selv, og det vil øke utenforskapet. Det vil gjøre Steinkjer mindre attraktiv 
for innbyggere og næringsliv, og vil forsterke reduksjonen i folketallet. Det vil svekke 
kommunens inntektsnivå. 
 
Næringslivet skattlegges nå hardere fra staten, og store deler av Steinkjer har høy sats på 
arbeidsgiveravgiften. For næringslivet vil det bli mindre attraktivt å etablere seg og drive i 
en kommune med høy eiendomsskatt. 
  

p. Alle våningshus og kårboliger, også de som ligger på en konsesjonsbelagt 
landbrukseiendom, skal skattlegges etter samme satser og regler som for boligeiendommer.  
  

q. Steinkjer kommune inngår en partnerskapsavtale med Steinkjer Fotballklubb, med mål om 
at SFK kan overta driftsoppgaver for fotballanlegget på Guldbergaunet mot reduksjon i 
leien. Det vil muliggjøre reduksjon i driftskostnader VTP. SFK sitt arbeid for å inkludere flere 
i idrett anerkjennes som en stor ressurs for kommunen. 
  

r. Fremfor å øke overliggerdøgn ved Helse Nord-Trøndelag og St. Olav økes kapasiteten ved å 
inngå avtale om kjøp av to ekstra plasser ved Betania Sparbu. 
  

s. Kommunestyret ber om å få fremlagt en sak der det beskrives om kjøp av flere 
sykehjemsplasser på Betania kan erstatte nybygg av sykehjem/demenslandsby og/eller 
HDO-plasser i egenregi. Bakgrunnen er kommunens manglende investeringsevne, økende 
rente samt at det er usikkert om regjeringen vil prioritere investeringstilskudd til bygging av 
sykehjem og HDO-plasser i årene fremover. Det vil være fornuftig både i et miljøperspektiv 
og økonomisk, å leie de nyoppussede plassene på Betania Sparbu fremfor å bygge nytt. 
  

t. Rammen til Innherred regionråd reduseres pga. kommunens vanskelige økonomiske 
situasjon. 
  

u. Kommunen går fra 5.1.23 inn i Kompetanseløftet i samarbeid med Statsforvalteren i 
Trøndelag. Der er det gitt midler til kompetansehevende tiltak til ansatte i avdeling 
oppvekst. Dette vil gi et enda mer kunnskap om kvalitetsarbeid i skolen. Det vil øke 
elevenes læring. Vi vil avvente effekten av dette, fremfor å øke administrasjonen i 
oppvekstsektoren (utviklingskoordinator). 
  

e. Steinkjer kommune fortsetter med lærerspesialister i skolen for å bedre 
begynneropplæringen og kvalitetsarbeidet i skolen, med evaluering av undervisning og 
resultater. 
  

w. Kommunestyret ber om en utredning vedrørende avvikling av Steinkjersannan barnehage, 
med salg av tomta. Det vil redusere driftskostnadene, og tomtesalget vil redusere gjeld og 
dermed rentekostnader. Det vil styrke søkergrunnlaget til de øvrige barnehagene i sentrum, 
inklusive de private, som har kapasitet til å ta inn flere barn. Med fallende barnetall vil dette 
bidra til å redusere overkapasiteten totalt i kommunen. 
  

j. Kommunestyret ber kommunedirektøren om å legge frem en sak om den økonomiske 
effekten kommunen kan få av å lease teknisk utstyr/maskiner/biler fremfor å kjøpe. Det må 
også legges frem en plan for samarbeid med lokalt næringsliv om utførelse av 
driftsoppgaver, i stedet for egenregi innenfor veg-trafikk-park. 
  



y. Administrasjonen bes utrede om innleie av av parkeringskontroll kan erstatte egenregi og 
øke overskuddet på avgiftsbelagt parkering. 
  

z. Studentbyen Steinkjer 
I samarbeid med studentsamskipnaden ved Nord Universitet vil kommunestyret jobbe for 
at kommunen er en god vertskommune for studentene. Kommunestyret ber 
administrasjonen utarbeide ei studentmelding. Meldingen må belyse hva som skal til for at 
studenter skal melde flytting til Steinkjer kommune.  

  
Nedlegging av bosentrene 

Kommunestyret forventer at Steinkjer kommune skal gi alle eldre en verdig og trygg alderdom preget 
av livskvalitet og mestring. Kommunen skal gjennomføre en omfattende omstilling med nedlegging 
av en rekke HDOer og en styrking av hjemmetjenesten. Kommunestyret mener at for å lykkes med 
omstillingen av eldreomsorgen er det viktig at: 

• Det lages en plan for styrt avvikling av dagens HDOer.  Gjennom dialog og oppfølging av 
hver enkelt beboer og deres pårørende skal det skapes trygghet og forutsigbarhet ut i fra 
den enkelte beboer og deres pårørendes situasjon.  

• Styrkingen av hjemmetjenesten må ivareta framtidens krav til kompetanse og kapasitet. 
• Kommunen har en målsetting om at antall sykehjemsplasser til enhver tid er tilpasset 

behovet for faste plasser og avlastningsplasser 
• Alle ansatte opplever tillitsstyring gjennom et forpliktende partssamarbeid og en ledelse 

som sikrer nærhet mellom ansatte og ledelse, og gjennom å satse på hele, faste stillinger. 
• Kommunedirektøren tar initiativ ovenfor frivilligheten og bygdesamfunn for å sikre 

etterbruken av de avvikla HDOene til beste for de berørte bygdesamfunn. Utvikling av 
trygghetsboliger må være en del av dette samarbeidet. 

  
Klima 

Kommunestyret ber kommunedirektøren rapportere status på handlingsprogram Klima og miljø, dvs. 
handlingsdelen av kommunedelplan for Klima og miljø 2019-2022, i løpet av 1. halvår 2023. 
Kommunestyret ber kommunedirektøren søke på regjeringens Klimasatsmidler for å få realisert tiltak 
i handlingsdelen av kommunedelplan Klima- og miljø. Kommunestyret understreker betydningen av 
god framdrift på planprosessene som skal avklare arealer for industriprosjekter som er viktig for det 
grønne skiftet. Kommunestyret ber om at et klimabudsjett legges fram som en del av 2024-
budsjettet. 

 Bominnkreving FV 720/17  

Fra og med februar 2023 er det varslet en prisøkning på ca. 10% på allerede høge bomsatser i 
Steinkjer.  
Dagens nivå fører allerede til at folk opplever seg mer isolert, har mindre å leve av. Næringslivet 
opplever økte kostnader og befolkningsnedgangen i gamle Verran er påfallende høg. En prisøkning 
på hele 10% f.o.m februar forverrer situasjonen for familiene og næringslivet og vil sette ytterligere 
fart på avfolkningen vest i kommunen.  
Bominnkrevingen må ikke sees som en isolert politisk sak, men i en helhet hvor en ser at mange har 
det svært tøft p.g.a.. økte kostnader på alle samfunnsområder og at dette har en sentraliserende 
effekt.   
Her har lokal- og regionalpolitikken en mulighet til å bidra positivt.  
Steinkjer kommunestyret ber derfor om at varslet prisøkning ikke gjennomføres, 
Men at veieier ser på løsninger sammen med Steinkjer kommune som vil bidra til en innkrevingsprofil 
som vil øke bosettingen og redusere belastningene for folk og næringsliv.  



Dette kan handle om antall bomstasjoner, nedbetalingstid, rabattordninger og takstnivå for både NU-
biler og fossilbiler. Om nødvendig rettes det en henvendelse til nasjonalt nivå for å sikre økonomien i 
prosjektet. 

  

INVESTERING 
I en tid med økende rente er det et økt press på husholdningene sin økonomi. Derfor må Steinkjer 
kommune være forsiktig med øke kostnadene på selvkostområdet, som vil føre til enda høyere 
gebyrer. Når man er nødt til å utsette nødvendige bygg som sykehjem og HDO innen helse må 
kommunestyret også skyve på skattefinansierte investeringer innen teknisk etat. Kommunen bør 
bruke lokalt næringsliv isteden for å investere selv, både til drift og leie av utstyr.  
Investeringer som er til glede for barn og unge opprettholdes. 
Følgende tiltak gjennomføres ikke: 
  

Beløp i 1000         
TEKNISK 2023 2024 2025 2026 
Lastebil 3000   3000   
Asfaltcontainer 650       
Renovasjonsbil 
samfunnsutvikling 

3000       

Nedgravde containere 1000       
Bil fagansvarlig  650 

  
      

Renovasjonsbil 
teknisk 

  3000 3000 3000 

Vtp asfaltkontainer 650       
Vtp bytte 
gravemaskin  

    3200   

Vtp ladestasjoner 
elbiler 

500   500   

Vtp lastebil 3000 
  

      

Vtp 
parkeringsteknologi 

200       

Vtp utskifting traktor     1900 
  

  

SUM 12 650 3000 11600 3000 
Kun vtp 4350 0 5600   
Uten vtp 8300 3000 6000   
5 % renter vtp 217,5    280   
          
FELLESOMRÅDET         
Oppgradering bilpark 
eide biler 

2000 2000     

5 % renter 100 100     
  
NYE TILTAK 
Det brukes 1 mill kr av NTE-utbyttet til investering i velferdsteknologi til bruk i hjemmet. Minimum 1 
mill kr av NTE-utbyttet prioriteres til etablering av nytt næringsareal. 
  
  



Votering: 
Innstillingen ble først tatt opp. 
Innstillingen fikk ingen stemmer og falt. 
 
Forslaget fra Øystein Bjørnes (UAVH) ble tatt opp til votering. 
For forslaget stemte 2: Lars Petter Bartnes (SP), Øystein Geving Bjørnes (UAVH) 
Imot forslaget stemte 45: Anders Lindstrøm (AP), Bjørn Vidar Veiseth (AP), Gunnar Thorsen (AP), Kjell 
Magnar Haugan (AP), Knut Egil Sjøli (AP), Kristel Knutsdatter (AP), Line Anita Hammer (AP), Line Mari 
Nordkvelle (AP), Natalia Lillegaard (AP), Ragnhild Kvalø (AP), Stein Erik Aalberg (AP), Steinar Råde 
(AP), Terje Tømmerås (AP), Tommy Fossum Skatland (FRP), Tore Kristiansen (FRP), Christine 
Agdestein (H), Ingemar Moen (MDG), Anniken Bjørnes (R), Finn Rossing (R), Håvard Krogstad-Wiborg 
(R), Anne Berit Lein (SP), Arnhild Vesterdal (SP), Bente Markhus (SP), Bjørn Ludvig Bergsmo (SP), Brit 
Eli Holan Nordal (SP), Christian A Jansen Oshaug (SP), Eirik Forås (SP), Grete Mari Sand (SP), Henry 
Skevik (SP), Inger Grete Kvam Nordseth (SP), Laila Johanne Ressem-Overrein (SP), Lars Eric Sæther 
(SP), Lars Myhr Sandlund (SP), Lisa Salin Brøndbo (SP), Mari Lisbet Hanem Finstad (SP), Marianne 
Følling (SP), Per-Ola Bjerkan (SP), Randi Holien Bartnes (SP), Synnøve Hoseth (SP), Torill Sværd (SP), 
Vidar Meldal (SP), Gjertrud Holand (SV), Mari Grøneng Bartnes (SV), Morten Resve (UAVH), Odd 
Vidar Vandbakk (V) 
Dermed er forslaget ikke vedtatt. 
 
Forslaget fra Ingemar Moen (MDG) ble tatt opp til votering. 
For forslaget stemte 2: Ingemar Moen (MDG), Finn Rossing (R) 
Imot forslaget stemte 45: Anders Lindstrøm (AP), Bjørn Vidar Veiseth (AP), Gunnar Thorsen (AP), Kjell 
Magnar Haugan (AP), Knut Egil Sjøli (AP), Kristel Knutsdatter (AP), Line Anita Hammer (AP), Line Mari 
Nordkvelle (AP), Natalia Lillegaard (AP), Ragnhild Kvalø (AP), Stein Erik Aalberg (AP), Steinar Råde 
(AP), Terje Tømmerås (AP), Tommy Fossum Skatland (FRP), Tore Kristiansen (FRP), Christine 
Agdestein (H), Anniken Bjørnes (R), Håvard Krogstad-Wiborg (R), Anne Berit Lein (SP), Arnhild 
Vesterdal (SP), Bente Markhus (SP), Bjørn Ludvig Bergsmo (SP), Brit Eli Holan Nordal (SP), Christian A 
Jansen Oshaug (SP), Eirik Forås (SP), Grete Mari Sand (SP), Henry Skevik (SP), Inger Grete Kvam 
Nordseth (SP), Laila Johanne Ressem-Overrein (SP), Lars Eric Sæther (SP), Lars Myhr Sandlund (SP), 
Lars Petter Bartnes (SP), Lisa Salin Brøndbo (SP), Mari Lisbet Hanem Finstad (SP), Marianne Følling 
(SP), Per-Ola Bjerkan (SP), Randi Holien Bartnes (SP), Synnøve Hoseth (SP), Torill Sværd (SP), Vidar 
Meldal (SP), Gjertrud Holand (SV), Mari Grøneng Bartnes (SV), Morten Resve (UAVH), Øystein Geving 
Bjørnes (UAVH), Odd Vidar Vandbakk (V) 
Dermed er forslaget ikke vedtatt 
 
Forslaget fra Tore Kristiansen (FRP) ble tatt opp til votering. 
For forslaget stemte 2: Tommy Fossum Skatland (FRP), Tore Kristiansen (FRP) 
Imot forslaget stemte 45: Anders Lindstrøm (AP), Bjørn Vidar Veiseth (AP), Gunnar Thorsen (AP), Kjell 
Magnar Haugan (AP), Knut Egil Sjøli (AP), Kristel Knutsdatter (AP), Line Anita Hammer (AP), Line Mari 
Nordkvelle (AP), Natalia Lillegaard (AP), Ragnhild Kvalø (AP), Stein Erik Aalberg (AP), Steinar Råde 
(AP), Terje Tømmerås (AP), Christine Agdestein (H), Ingemar Moen (MDG), Anniken Bjørnes (R), Finn 
Rossing (R), Håvard Krogstad-Wiborg (R), Anne Berit Lein (SP), Arnhild Vesterdal (SP), Bente Markhus 
(SP), Bjørn Ludvig Bergsmo (SP), Brit Eli Holan Nordal (SP), Christian A Jansen Oshaug (SP), Eirik Forås 
(SP), Grete Mari Sand (SP), Henry Skevik (SP), Inger Grete Kvam Nordseth (SP), Laila Johanne Ressem-
Overrein (SP), Lars Eric Sæther (SP), Lars Myhr Sandlund (SP), Lars Petter Bartnes (SP), Lisa Salin 
Brøndbo (SP), Mari Lisbet Hanem Finstad (SP), Marianne Følling (SP), Per-Ola Bjerkan (SP), Randi 
Holien Bartnes (SP), Synnøve Hoseth (SP), Torill Sværd (SP), Vidar Meldal (SP), Gjertrud Holand (SV), 
Mari Grøneng Bartnes (SV), Morten Resve (UAVH), Øystein Geving Bjørnes (UAVH), Odd Vidar 
Vandbakk (V) 
Dermed er forslaget ikke vedtatt 
 



Forslaget fra Håvard Krogstad-Wiborg (R) ble tatt opp til votering 
For forslaget stemte 4: Ingemar Moen (MDG), Anniken Bjørnes (R), Finn Rossing (R), Håvard 
Krogstad-Wiborg (R) 
Imot forslaget stemte 43: Anders Lindstrøm (AP), Bjørn Vidar Veiseth (AP), Gunnar Thorsen (AP), Kjell 
Magnar Haugan (AP), Knut Egil Sjøli (AP), Kristel Knutsdatter (AP), Line Anita Hammer (AP), Line Mari 
Nordkvelle (AP), Natalia Lillegaard (AP), Ragnhild Kvalø (AP), Stein Erik Aalberg (AP), Steinar Råde 
(AP), Terje Tømmerås (AP), Tommy Fossum Skatland (FRP), Tore Kristiansen (FRP), Christine 
Agdestein (H), Anne Berit Lein (SP), Arnhild Vesterdal (SP), Bente Markhus (SP), Bjørn Ludvig Bergsmo 
(SP), Brit Eli Holan Nordal (SP), Christian A Jansen Oshaug (SP), Eirik Forås (SP), Grete Mari Sand (SP), 
Henry Skevik (SP), Inger Grete Kvam Nordseth (SP), Laila Johanne Ressem-Overrein (SP), Lars Eric 
Sæther (SP), Lars Myhr Sandlund (SP), Lars Petter Bartnes (SP), Lisa Salin Brøndbo (SP), Mari Lisbet 
Hanem Finstad (SP), Marianne Følling (SP), Per-Ola Bjerkan (SP), Randi Holien Bartnes (SP), Synnøve 
Hoseth (SP), Torill Sværd (SP), Vidar Meldal (SP), Gjertrud Holand (SV), Mari Grøneng Bartnes (SV), 
Morten Resve (UAVH), Øystein Geving Bjørnes (UAVH), Odd Vidar Vandbakk (V) 
Dermed er forslaget ikke vedtatt. 
 
Forslaget fra Christine Agdestein (H) ble tatt opp til votering. 
For forslaget stemte 2: Christine Agdestein (H), Ingemar Moen (MDG) 
Imot forslaget stemte 45: Anders Lindstrøm (AP), Bjørn Vidar Veiseth (AP), Gunnar Thorsen (AP), Kjell 
Magnar Haugan (AP), Knut Egil Sjøli (AP), Kristel Knutsdatter (AP), Line Anita Hammer (AP), Line Mari 
Nordkvelle (AP), Natalia Lillegaard (AP), Ragnhild Kvalø (AP), Stein Erik Aalberg (AP), Steinar Råde 
(AP), Terje Tømmerås (AP), Tommy Fossum Skatland (FRP), Tore Kristiansen (FRP), Anniken Bjørnes 
(R), Finn Rossing (R), Håvard Krogstad-Wiborg (R), Anne Berit Lein (SP), Arnhild Vesterdal (SP), Bente 
Markhus (SP), Bjørn Ludvig Bergsmo (SP), Brit Eli Holan Nordal (SP), Christian A Jansen Oshaug (SP), 
Eirik Forås (SP), Grete Mari Sand (SP), Henry Skevik (SP), Inger Grete Kvam Nordseth (SP), Laila 
Johanne Ressem-Overrein (SP), Lars Eric Sæther (SP), Lars Myhr Sandlund (SP), Lars Petter Bartnes 
(SP), Lisa Salin Brøndbo (SP), Mari Lisbet Hanem Finstad (SP), Marianne Følling (SP), Per-Ola Bjerkan 
(SP), Randi Holien Bartnes (SP), Synnøve Hoseth (SP), Torill Sværd (SP), Vidar Meldal (SP), Gjertrud 
Holand (SV), Mari Grøneng Bartnes (SV), Morten Resve (UAVH), Øystein Geving Bjørnes (UAVH), Odd 
Vidar Vandbakk (V) 
Dermed er forslaget ikke vedtatt. 
 
Forslaget fra Gunnar Thorsen (AP) ble tatt opp til votering. 
For forslaget stemte 16: Anders Lindstrøm (AP), Bjørn Vidar Veiseth (AP), Gunnar Thorsen (AP), Kjell 
Magnar Haugan (AP), Knut Egil Sjøli (AP), Kristel Knutsdatter (AP), Line Anita Hammer (AP), Line Mari 
Nordkvelle (AP), Natalia Lillegaard (AP), Ragnhild Kvalø (AP), Stein Erik Aalberg (AP), Steinar Råde 
(AP), Terje Tømmerås (AP), Ingemar Moen (MDG), Gjertrud Holand (SV), Mari Grøneng Bartnes (SV) 
Imot forslaget stemte 31: Tommy Fossum Skatland (FRP), Tore Kristiansen (FRP), Christine Agdestein 
(H), Anniken Bjørnes (R), Finn Rossing (R), Håvard Krogstad-Wiborg (R), Anne Berit Lein (SP), Arnhild 
Vesterdal (SP), Bente Markhus (SP), Bjørn Ludvig Bergsmo (SP), Brit Eli Holan Nordal (SP), Christian A 
Jansen Oshaug (SP), Eirik Forås (SP), Grete Mari Sand (SP), Henry Skevik (SP), Inger Grete Kvam 
Nordseth (SP), Laila Johanne Ressem-Overrein (SP), Lars Eric Sæther (SP), Lars Myhr Sandlund (SP), 
Lars Petter Bartnes (SP), Lisa Salin Brøndbo (SP), Mari Lisbet Hanem Finstad (SP), Marianne Følling 
(SP), Per-Ola Bjerkan (SP), Randi Holien Bartnes (SP), Synnøve Hoseth (SP), Torill Sværd (SP), Vidar 
Meldal (SP), Morten Resve (UAVH), Øystein Geving Bjørnes (UAVH), Odd Vidar Vandbakk (V) 
Dermed er forslaget ikke vedtatt. 
 
Forslaget fra Anne Berit Lein (SP) ble tatt opp til votering. 
For forslaget stemte 25: Ingemar Moen (MDG), Anne Berit Lein (SP), Arnhild Vesterdal (SP), Bente 
Markhus (SP), Bjørn Ludvig Bergsmo (SP), Brit Eli Holan Nordal (SP), Christian A Jansen Oshaug (SP), 
Eirik Forås (SP), Grete Mari Sand (SP), Henry Skevik (SP), Inger Grete Kvam Nordseth (SP), Laila 
Johanne Ressem-Overrein (SP), Lars Eric Sæther (SP), Lars Myhr Sandlund (SP), Lars Petter Bartnes 



(SP), Lisa Salin Brøndbo (SP), Mari Lisbet Hanem Finstad (SP), Marianne Følling (SP), Per-Ola Bjerkan 
(SP), Randi Holien Bartnes (SP), Synnøve Hoseth (SP), Torill Sværd (SP), Vidar Meldal (SP), Morten 
Resve (UAVH), Odd Vidar Vandbakk (V) 
Imot forslaget stemte 22: Anders Lindstrøm (AP), Bjørn Vidar Veiseth (AP), Gunnar Thorsen (AP), Kjell 
Magnar Haugan (AP), Knut Egil Sjøli (AP), Kristel Knutsdatter (AP), Line Anita Hammer (AP), Line Mari 
Nordkvelle (AP), Natalia Lillegaard (AP), Ragnhild Kvalø (AP), Stein Erik Aalberg (AP), Steinar Råde 
(AP), Terje Tømmerås (AP), Tommy Fossum Skatland (FRP), Tore Kristiansen (FRP), Christine 
Agdestein (H), Anniken Bjørnes (R), Finn Rossing (R), Håvard Krogstad-Wiborg (R), Gjertrud Holand 
(SV), Mari Grøneng Bartnes (SV), Øystein Geving Bjørnes (UAVH) 
Dermed er forslaget vedtatt 
  
  
 
Vedtak 

 

1. Steinkjer kommunes Årsbudsjett for 2023 / Økonomiplan 2023-2026 inkludert 
hovedoversiktene bevilgningsoversikt drift, bevilgning-drift, bevilgningsoversikt investering 
og bevilgning-investering vedtas i samsvar med kommunedirektørens forslag datert 
02.11.2022, med tillegg, endringer og føringer som framgår av punktene 2 – 4 nedenfor. 

2. Steinkjer kommune må møte de økonomiske og samfunnspolitiske utfordringene på flere 
måter. Kommunedirektøren har lagt fram et budsjett- og økonomiplanforslag med mål om at 
kommunen må skape trygghet for innbyggerne og de grunnleggende tjenestene ved å sørge 
for en bærekraftig økonomi. Dette er både ansvarlig og nødvendig. Vi må løse oppgavene på 
et lavere driftsnivå, vi må løse oppgavene på nye måter. Det primære målet er nå å få 
kontroll på økonomien. 

Skal kommunen utvikle seg til å bli en ledende kommune med vekst og framtidsretta 
utvikling, er det avgjørende at kommunen også har en tydelig langsiktig vekstfilosofi, som 
bygger på samfunnsdelen, regional næringsstrategi og temaplan næring. Vi skal styre både 
mot økonomiske og samfunnspolitiske mål. Budsjettforslaget har nå som sitt primære mål å 
trygge økonomien, det er naturlig med den situasjonen kommunen står i. En bærekraftig 
økonomi er et av de viktigste virkemidlene for å skape rom for utvikling. Det er en tråd 
gjennom budsjettforslaget som peker mot en bærekraftig økonomi.  

Det er lite rom for å foreslå endringer i kommunedirektørens budsjettforslag. Kommunestyret vil 
likevel sikre en desentralisert skolestruktur, men er åpen for nye måter å organisere 
Steinkjerskolene på.  

Kommunestyret vil videre legge til rette for at vi ikke reduserer muligheten for at alle kan stå i 
arbeid. Vi trenger alles hender og hoder i arbeidslivet i årene framover. Det er både verdiskaping 
og god helse i å stå i arbeid. 

Parallelt med prioriteringen av å få økonomisk kontroll, igangsetter kommunestyret to utviklings-
arbeider i 2023:  

1. En god Steinkjerskole 

2. Vekst i VEST 

1. Et forsterket langsiktig og involverende utviklingsarbeid - en god Steinkjerskole 

Kvalitet skal prege all offentlig tjenesteyting. Skal kommunen levere bedre tjenester og 
resultater må dette gis større oppmerksomhet. Med utgangspunkt i Kvalitetsmeldinga for 



skole og nylig gjennomført Dialogmøte mellom administrativ og politisk skoleledelse er det 
strategisk viktig for Steinkjer kommune å løfte et forsterket langsiktig utviklingsarbeid med 
mål om å øke kvaliteten i skolen. På enkelte områder ligger vi 2-3 år bak skoler vi bør 
sammenligne oss med. Å vokse opp i Steinkjer skal innebære at du gis de beste mulighetene 
for å lykkes videre i livet. Vi har mange nye skolebygninger, – nå skal vi gjennom et 
involverende utviklingsarbeid løfte innholdet i skolen. Kommunestyret vil legge til rette for et 
skoleløft, – vi må både som skoleeier og Steinkjersamfunn strekke oss etter at vi skal gi våre 
elever det beste grunnlaget for videre utvikling i livet. Mye i kommunedirektørens forslag 
peker også i denne retning, kommunestyret ønsker å forsterke dette. Dette må ikke minst ses 
i sammenheng med oppvekstreformen, og målet om å få flere støttefunksjoner ut i skolene. 

Utviklingsarbeidet for en enda bedre STEINKJERSKOLE må baseres på en forsterking av 
allerede påstartet utviklingsarbeid, jf bl.a. DEKOM-prosjektet som Beitstad, Kvam, Binde og 
Steinkjer skole er en del av.  Det må bl.a. settes felles og tydeligere mål og retning for 
Steinkjerskolene, mer felles ressursbruk (merkantilt, skoleledelse, rådgiver og 
utviklingskoordinator), tydeligere skoleeier, både politisk og administrativt, dialogmøter 2 
ganger i året, og representanter for bolystgruppene inviteres inn i dialogmøtet. 

2. Næringsaktiv kommune og «Vekst i Vest» 

Kommunestyret vedtok i desember 2021 at det skal lages en Vekststrategi næring. Innherred 
regionråd har nylig vedtatt regional næringsstrategi, og formannskapet sender nå i desember 
Steinkjer sin temaplan næring (vekststrategien) på høring. Planprogrammet for arealdelen 
sendes også nå på høring, og reguleringsplanene for Malm Industripark og nytt næringsareal 
på Asphaugen blir også straks sendt på høring. Næringsareal er "grunnmuren" i all videre 
industriell utvikling i kommunen, og framdrift på disse prosessene må gis maksimal prioritet. 

Det skjer svært mye bra industriutvikling vest i kommunen, både i Malm og Follafoss, og 
mere i Steinkjer vest er på gang. Det foregår parallelt en debatt om det var riktig å slå 
sammen Verran og Steinkjer. Prosjektet «Vekst i Vest» skal ikke drøfte dette, men løfte 
hvordan kommunen, næringsliv og frivillige på en god måte sammen kan utvikle og styrke 
vestdelen av Steinkjer ytterligere bl.a. med utgangspunkt i industriutviklingen som foregår. 
Kommunestyret mener det er naturlig at Malm og Follafoss da ses i sammenheng som ett 
tyngre satsingsområde. De har mye felles, blant anna er begge lokalsamfunna tufta på en 
industrikultur som er utvikla gjennom mer enn hundre år. De siste årene har det blitt skapt et 
betydelig antall nye arbeidsplasser. I dag dreier ny industriell vekst seg om synergier mellom 
ulike industrielle tiltak. Gjennom flere industrivirksomheter og bedriftsetableringer er det 
også økt interesse for ytterligere utvikling og flere etableringer. Kommunestyret ønsker 
gjennom et tett samarbeid med næringslivet en aktiv tilrettelegging for boligbygging, 
infrastruktur og attraktivitet med mål om å øke folketallet og sikre barnehager og skoler. 
Derfor lanseres Prosjektet «Vekst i VEST» i et samarbeid med næringslivet i Malm og 
Follafoss. Fylkeskommunen inviteres inn i prosjektet. 

Begge de foreslåtte prosjektene har som felles mål å fremme vekst og positiv utvikling, men 
på forskjellige måter og i ulike formater. Det skal settes konkrete og realistiske mål for 
utviklingsarbeidet.  

Organisering av utviklingsprosjektene/-arbeidene 

a. De to utviklingsprosjektene/-arbeidene utvikles og planlegges parallelt og innholdet skal 
være klart for videre arbeid i løpet av første kvartal 2023.  

b. Representanter fra henholdsvis rektorkollegiet og næringslivet er referansegruppe i 
utviklingen av innholdet i prosjektene/arbeidene.  



c. Det kan hentes inn ekstern kompetanse og erfaringer i arbeidet.  

d. Prosjektene vedtas av kommunestyret. Det er viktig at begge prosjektene er forankret 
politisk og administrativt/faglig.  

e. Gjennomføringen av prosjektene/arbeidene skal skje gjennom involverende prosesser. 

f. Prosjektene/arbeidet skal rapportere om status undervegs, samt evalueres. 

  

3. Det gjøres følgende endringer i kommunedirektørens forslag til driftsbudsjett (kroner): 

  2023 2024 2025 2026 

Nye tiltak         

Ikke reduksjon VTA   1 200 1 200 1 200 

Bilhold dagtilbud 400 400 400 400 

Folla skole 1000 2500 2500 2500 

Henning skole 1400 3500 3500 3500 

Ogndal skole 1200 3000 3000 3000 

Lærlinger, 1. år, jf verbalpunkt 180       

Samfunnshus 200 200 200 200 

Redusere privatisering av kommunale veger 300 300 300 300 

Prosjekt Vekst VEST 500 500 500   

Prosjekt En god Steinkjerskole 550 550     

Gratis SFO (12 timer) 2. trinn fra høsten 2023, jf 
statsbudsjettet 

3027 6660 6660 6660 

Økt barnetillegg kvalifiseringsprogrammet, jf 
statsbudsjettet 

38 41 41 41 

Sum 8 795 18 851 18 301 17 801 

          

Inndekning         

Reduksjon i politisk område 200 100 100 100 

Ikke forsøk skolemat 100 200 200 200 

Eiendomsskatt ihht eiendomskattesaken, stipulert 
skatteinngang på 92 mill og behov for 
klagesaksbehandling først og fremst i 2023 

1000 2500 2500 2500 

Økt eiendomsskatt næring fra 4,5-5,5 promille i 2023, 
til 6 promille i 2024 (Steinkjer har 6 og Verran 7 i dag) 

5100 7650 7650 7650 

Lik styrking av kommunalt basistilskudd i perioden     1100 1100 



Fra omstillingsfond barnehage (dispfond) til 
Skoleprosjekt 

550 550     

Reduksjon merkantilt/administrativt oppvekst   700 700 700 

Økning rammetilskudd, jf. statsbudsjettet 3065 6701 6701 6701 

          

          

Sum 10 015 18 401 18 951 18 951 

Redusert bruk av dispfond 1 220 -450 650 1 150 

          

Kommunedirekøtrens bruk av dispfond 40322 3958 1000 1000 

Bruk/tilført disposisjonsfondet 39 102 4 408 350 -150 

  

4. Kommunestyret vil for øvrig gi følgende merknader og føringer: 

a. Kommunestyret ønsker ikke å redusere antall VTA-plasser. Kommunestyret ber om en 
gjennomgang av om at det er områder VTA- eller VTO-plasser kan bidra til å redusere 
driftskostnader i kommunen. 

b. Kommunestyret ønsker ikke å ta bort transporttilbudet mellom bolig og dagtilbudet for våre 
funksjonshemmede som er avhengige av dette tilbudet. 

c. Skolene Henning, Ogndal og Folla legges ikke ned. Kommunestyret ber om en sak som 
vurderer kretsgrensene mellom Malm og Folla skole, for eksempel inkludert Vadaneset og 
opp til Follavatnet. 

d. Samfunnshusene er viktige møteplasser i hele kommunen. Det legges ned svært mye 
frivillig og verdifullt arbeid i tilknytning til samfunnshusene og det er viktig at kommunen 
understøtter dette. 

e. Kommunestyret vil redusere det foreslåtte omfanget av privatisering av kommunale veger.  

f. Kommunestyret setter av kr 500.000,- pr år i 3 år til Vekst i vest, og legger til grunn at 
næringslivet i kommunedelen også bidrar tungt i prosjektet. Trøndelag fylkeskommune 
inviteres med. 

g. Kommunestyret forutsetter at det som står igjen av omstillingsfondet for private 
barnehager overføres til utviklingsarbeidet «En god Steinkjerskole».  

h. Det er generelt ikke ønskelig med eiendomsskatt, men både Steinkjer og Verran har hatt 
eiendomsskatt i flere år. Den nye kommunen er ved årsskiftet 2022-23 ferdig med 
overgangsordningen etter kommunesammenslåingen, og skal fra 2023 over på felles og 
harmonisert nivå. Ny taksering er gjennomført og promillesatsene skal harmoniseres. 
Steinkjer har i 2022 6 promille på næring/generelt og Verran 7 promille (maks). 
Kommunedirektørens budsjettforslag innebar ingen kronemessig endring på næring, og 
etter nytt takstgrunnlag medførte dette en nedgang i promille til 4,5. Eiendomsskattesaken 
viser en skatteinngang på kr 92 mill. mot kommunedirektørens budsjettforslag på kr 89,5 
mill. Kommunestyret slutter seg til at noe av denne differansen avsettes til evt 
klagebehandling, jf eiendomsskattesaken, men ikke hele differansen. Kommunestyret 



fastholder kommunedirektørens forslag på bolig med 3,75 promille, men øker noe for 
næring, med 1 promille i 2023 til 5,5 promille og ytterligere med 0,5 promille i 2024-26, til 6 
promille. Det gjøres en fornyet vurdering i 2023 for 2024-2027 når en er kjent med det 
endelige eiendomsskattetakstgrunnlaget, samt rente- og budsjettsituasjonen. Det er et mål 
å ta ned eiendomsskatten. 

i. Prosjektet «økt arbeidsinkludering» i samarbeid mellom AS Reko, NAV og kommunen har 
nettopp ansatt prosjektleder, og prosjektet og samarbeidet er under utvikling. Dette er en 
viktig oppfølging av inkluderingsstrategien og med mål om å få flere i arbeid. 
Kommunestyret ber kommunedirektøren om en aktiv oppfølging av dette arbeidet, hvor 
ikke minst Husbankens virkemidler må kobles til arbeidet. Det bes om en rapportering fra 
prosjektet i 1. kvartal til formannskapet. 

j. Kommunestyret ber om en evaluering og vurdering av organisering og drift av den samlede 
eiendomsdrifta/eiendomsforvaltningen i Steinkjer kommune organisert under 
Steinkjerbygg KF. En sak om dette fremmes i 1. halvår. Det er viktig at den samlede drifta og 
økonomien for kommunen og Steinkjerbygg KF optimaliseres med fokus på 
tjenesteutvikling, kostnads- og driftseffektivitet. Kommunestyret vil i tillegg be 
Steinkjerbygg KF vurdere ytterligere salg av eiendom, både kontorbygg som er realisert og 
boligmasse. 

k. Kommunestyret ber kommunedirektøren gjøre en vurdering av en etappevis utbetaling av 
egenkapitalen til Steinkjer kulturhus. 

l. Kommunestyret ber kommunedirektøren, bl.a. som en del av den store endrings- og 
utviklingsprosessen innenfor helse og omsorg, søke å finne rom for å opprettholde inntaket 
av lærlinger fra 2024. For å sikre en bærekraftig helse og omsorgstjeneste gjøres det nå en 
vridning av oppgavedelingen og den systematiske tjenesteytingen, jf. Tørn-prosjektet. 
Helsefagarbeideren vil få en enda større og viktigere rolle i Steinkjer kommune framover. 

m. Kommunestyret ønsker å redusere kostnadene til overliggere, og ber kommunedirektøren 
om løpende å søke muligheter for dette i egen organisasjon evt i samarbeid med Betania. 

n. Verden og landet vårt er inne i en svært krevende tid. Dette får allerede store utslag for 
privatøkonomien til innbyggerne. Kommunedirektøren bes synliggjøre tilbudet og 
kvalitetssikre kapasiteten på gjeldsrådgivning/økonomisk veiledning.  

o. Kommunestyret behandlet i sak 22/22 kommunalt basistilskudd til næringsdrivende 
fastleger, og forutsatte da en opptrapping av tilskuddet etter to år. Kommunestyret 
forutsatte videre at dette tilskuddet skal trappes ned i tråd med det staten måtte komme 
med av styrking av basistilskuddet. Kommunestyret forutsetter gjennom dette vedtaket at 
det kommunalt basistilskudd skal være likt for hele økonomiplanperioden.  

p. Kommunestyret legger til grunn at NTE-utbyttet søkes økt og fortsatt prioriteres til å styrke 
nærings- og utviklingsarbeidet i kommunen. Kommunedirektøren bes legge fram sak om 
forvaltning av NTE-utbyttet/fondet, inkludert en vurdering av hvor stor andel som skal 
settes på bundet fond.  

q. Enhet ernæring har stort fokus på å lage gode og næringsrike middager/menyer, og hvor 
matsikkerhet, kvalitet, miljø og ulike resepter/dietter er viktig å ivareta. Kommunestyret ber 
kommunedirektøren vektlegge en god dialog og kommunikasjon om hvordan dette best kan 
gjennomføres i samarbeid mellom hjemmetjenesten og frivilligheten når alle 
hjemmeboende i hele kommunen skal over på samme tilbud. Livsglede-konseptet ved 
sykeheimene og Steinkjer rehabilitering utvikles videre med stort fokus på ernæring, 
matglede, lukt, smak, baking og gode stunder sammen. 



r. Kommunestyret ber kommunedirektøren rapportere status på handlingsprogram Klima og 
miljø, dvs handlingsdelen av kommunedelplan for Klima og miljø 2019-2022, i løpet av 1. 
halvår 2023. Kommunestyret ber kommunedirektøren søke på regjeringens Klimasatsmidler 
for å få realisert tiltak i handlingsdelen av kommunedelplan Klima- og miljø. 
Kommunestyret understreker betydningen av god framdrift på planprosessene som skal 
avklare arealer for industriprosjekter som er viktig for det grønne skiftet. Kommunestyret 
ber om at et klimabudsjett legges fram som en del av 2024-budsjettet. 

s. Kommunestyret ber kommunedirektøren synliggjøre lokalsamfunnene og frivilligheten sitt 
kontaktpunkt i kommuneorganisasjonen. Tilsvarende ber kommunestyret 
kommunedirektøren klargjøre ledelsen av Steinkjer kulturhus og kulturkvartalet snarest da 
det er viktig med målrettet arbeid for å fylle kulturkvartalet med aktiviteter og opplevelser, 
- og derigjennom inntekter. 

t. Kommunestyret ber om at det gis en månedlig tilbakemelding til formannskapet om 
utviklingen i økonomien. 

u. Steinkjer kommune inngår en partnerskapsavtale med Steinkjer Fotballklubb, med mål om 
at SFK kan overta driftsoppgaver for fotballanlegget på Guldbergaunet mot reduksjon i 
leien. Det vil muliggjøre reduksjon i driftskostnader VTP. SFK sitt arbeid for å inkludere flere 
i idrett anerkjennes som en stor ressurs for kommunen. 

5. Steinkjer kommune tar opp inntil 90,58 mill. kroner i lån i 2023 til dekning av investeringer og 
inntil 100 mill. kroner som startlån i Husbanken til videre utlån. 

6. For inntekts- og formuesskatt skal høyeste tillatte skattesats legges til grunn. Sparebanker, 
gjensidig forsikringsselskaper og samvirkeforetak skal betale formuesskatt til kommunen, jfr. 
skatteloven. 

7. Avgifter og betalingssatser vedtas i tråd med gebyrliste i kommunedirektørens forslag til 
årsbudsjett 2023. Satsene gjøres gjeldende fra 1. januar 2023 der annet tidspunkt ikke er angitt. 

 


